
معاون سازمان بیمه سلامت اعلام کرد
اعتبار ۳۸۳۰ میلیاردی برای اجرای برنامه پزشک خانواده روستایی

معاون بیمه و خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت از 
اختصاص ۳ هزار و ۸۳۰ میلیارد تومان اعتبار اجرای 
برنامه پزشک خانواده روستایی در سال جاری خبر داد.
اینکه  به  اشاره  با  رضایی  مهدی  سپید،  گزارش  به 
در  نفر  میلیون   ۲۸ بر  بالغ  حال حاضر جمعیتی  در 
کشور تحت پوشش پزشک خانواده شهری و روستایی 
هستند، گفت: »۱۲ خدمت در روستاها شامل ویزیت پزشک، خدمات دارویی، پاراکلینیک، 
آزمایشگاه، رادیولوژی، مکمل های دارویی، ده گردشی، مدیریت برنامه های فنی، ساخت و 

ساز در روستاها ارائه می شود.« وی تصریح کرد: »خوشبختانه در سال های اخیر با مشارکت 
۵۰ درصدی وزارت بهداشت در اعتبارات سالانه بعد از اجرای طرح تحول سلامت، برنامه 
پزشک خانواده روستایی به همراه مشارکت ۵۰ درصدی بیمه سلامت اجرا شده است، البته 
این اعتبار در سال جاری با توجه به نگاه مثبت مدیرعامل سازمان افزایش مناسبی داشته 
است؛ لذا هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان سهم وزارت بهداشت و  هزار و ۹۳۰ میلیارد تومان 

سهم سازمان در برنامه پزشک خانواده است.«
بیمه سلامت اظهار داشت: »در  بیمه و خدمات سلامت سازمان  ایسنا، معاون  به گزارش 
سال جاری ۳ هزار و ۸۳۰ میلیارد تومان برای اجرای برنامه پزشک خانواده روستایی اعتبار 
تخصیص داده شده است، البته اعتبارات خدمات سطح ۲ و ۳ مجزا است، ضمن اینکه هم 
اکنون در روستاها ۷ هزار پزشک، ۵ هزار و ۶۰۰ ماما و بیش از ۲ هزار دندان پزشک در ۴ 

هزار و ۱۱۲ مرکز خدمات ارایه می دهند.«

بیمه سلامت

رئیس مجمع عمومی سازمان نظام پزشکی در نامه ای خطاب به معاون اول رئیس جمهور:

رئیس مجمع عمومی سازمان نظام پزشکی در نامه ای خطاب به معاون 
اول رئیس جمهور، تخصیص بودجه برای سلامت مردم ایران و اولویت 
تامین اعتبار برای خرید واکسن را از سرمایه گذاری های اساسی برای 

تقویت زیرساخت های توسعه کشور عنوان نمود. 
به گزارش سپید، در متن نامه عباس آقازاده آمده است: 

جناب آقای دکتر اسحاق جهانگیری
معاون اول محترم ریاست جمهوری اسلامی ایران 

با سلام
احتراماً، با توجه به تحولات اخیر در جریان پاندمی ویروس کرونا و 
نیز از روی احساس وظیفه در قبال سلامت مردم شریف کشورمان، 

اجازه می خواهم موارد مهمی را خدمتتان عرض نمایم:
۱.خبر تولید و عرضه واکسن کرونا، با مبادی مختلف و از شرکت ها و 
کشورهای گوناگون، طلیعه امیدی است برای امکان کنترل و محدود 
کردن دامنه سرایت ویروس کرونا و در نهایت خارج شدن از پاندمی 
موجود که تا این لحظه مسئول مرگ صدها هزار انسان در ممالک 
مختلف، از جمله در کشور عزیزمان ایران بوده است. تدوین سیاست 
راهبردی صحیح و درایت در برنامه ریزی برای برخورداری ملت شریف 
ایران از واکسیناسیون ضد کرونا، در حال حاضر مهم ترین مسئله برای 
برون رفت از این بحران است. ضمن پذیرش این نکته که تلاش های 
دانشمندان و فن آوران ایرانی برای تولید واکسن ضد کرونا، از اهمیت 
ویژه و بالایی برخوردار است؛ لازم می داند یادآوری کند که به نتیجه 
رسیدن تلاش های شرکت ها و مؤسسات ایرانی برای تولید واکسن 
فوق، به مدت زمانی نیاز دارد که صرف این مدت، باز هم ما را در 
مقابله با اپیدمی و پاندمی ویروس کرونا بیشتر عقب نگاه خواهد داشت.
در زمینه استفاده از دستاوردهای علمی دانش بشری و نیز جایی که 
مسئله حیات و زندگی میلیون ها ایرانی مطرح است، طبیعتاً نمی توان بر 
مسائل رقابت های فرهنگی و سیاسی و ایدئولوژیک پای فشرد، همچنان 

که تاکنون نیز برای برخورداری از کمک های سازمان جهانی بهداشت 
دولت ایران انعطاف داشته است. لذا، به طور روشن خواهشمند است 
دستور بفرمائید تا وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی و سایر 
وزارتخانه ها و نهادهای ذیربط، مسئله ثبت سفارش و خرید واکسن 
ضد کرونا با لحاظ شرایط کشورمان و درایت در انتخاب مبدأ خرید 
را در اولویت برنامه های بهداشتی آینده نگر کشورمان قرار دهند. برای 
تحقق این امر مهم اولاً لازم است امروز، از تمامی منابع مالی ممکن در 
چارچوب این کشور استفاده شود؛ و ثانیاً در بودجه سال ۱۴۰۰ کشور، 
پیش بینی لازم و قاطع در این زمینه به عمل آید. اینک فرصت هنوز با 
قیست تا در بحث های مجلس شورای اسلامی در لایحه بودجه ۱۴۰۰، 
سهم سلامت در حدی افزایش یافته و پیش بینی شود که پاسخگوی 
چنین فرآیندهایی باشد. تخصیص بودجه برای سلامت مردم ایران و 
اولویت تأمین اعتبار برای خرید واکسن، از سرمایه گذاری های اساسی 

برای تقویت زیرساخت های توسعه کشور است. 
در عین حال بنده طرفدار ادامه تلاش ها و به سرانجام رسیدن زحمات 
دانشمندان ایرانی برای تولید واکسن هستم و اطمینان دارم که نتیجه 

زحمات ایشان نیز در آینده در ادامه واکسیناسیون ضد کرونا، به شدت 
به کار سلامت مردم کمک خواهد کرد. ولی مسئله مهم از دست ندادن 

زمان، و از اپیدمی عقب نماندن است.
۲.همانطوری که مدیر کل سازمان جهانی بهداشت، اظهار کرده اند: »نتایج 
مثبت آزمایش های واکسن کرونا در شرکت ها و کشورهای مختلف، 
نباید به این نتیجه منجر شود که حقوق فقیران و حاشیه نشینان توسط 

ثروتمندان و قدرتمندان در لشکرکشی واکسن ها لگدمال شود.«
بنابراین، لازم است درایت و روشن بینی ویژه ای در مسئله ثبت سفارش 
و خرید واکسن از سوی مسئولین امر انجام پذیرد و ملاحظات صرفاً 
سیاسی، مبنای این اقدام اساسی نباشد. ضمن خرید واکسن، باید از 

حقوق یکایک مردم ایران، به درستی و قاطعانه دفاع کرد.
۳.از حضرتعالی اکیداً استدعا داریم که دستورات لازم را صادر بفرمائید 
تا لشکر دروغ پردازان و حیله گران و شیادان،  از تریبون های رسمی مانند 
صداوسیما، محروم شوند و بیش از این با تبلیغ اراجیف ضد علمی بر 
روح و روان ملت ایران خدشه و ضربه وارد نکنند. تبلیغات شرم آور 
ضد واکسن، و اشاعه تئوری های ضد علمی و بی شرمانه متضاد با 
منافع واقعی مردم در امر سلامت و بهداشت، باید متوقف شود تا راه 
موفقیت برنامه های بهداشتی جامع نگر و آینده محور باز و هموار شود.
۴.ضمن تشکر از برنامه های فاصله گذاری اجتماعی که اخیراً با جدیت 
بیشتری در دستور قرار گرفته است، به عرض می رساند که بسیار حیاتی 
است که در مجموعه تصمیم گیرندگان اداره کشور، سیاست ایمنی 
جمعی یا ایمنی گله ای مورد نقد قرار گرفته و به طور کلی کنار گذاشته 
شود. این سیاست در هیچ کجای دنیا نتیجه مثبت در برنداشته و غلبه 
بر اپیدمی کرونا، تنها از راه سیاست های بهداشتی روشن و مبتنی بر 

فاصله گذاری اجتماعی و واکسیناسیون مقدور می باشد.
دکتر عباس آقازاده- رئیس مجمع عمومی سازمان نظام پزشکی

روابط عمومی سازمان نظام پزشکی

خرید واکسن ضد کرونا در اولویت برنامه های بهداشتی کشور باشد
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عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی گفت: »اگر این 
شلوغی ها ادامه داشته باشد و مردم رعایت نکنند، بدون شک شاهد 

مرگ و میر بیشتری در پیک زمستانی کرونا خواهیم بود.«
به گزارش سپید، سید جلیل میرمحمدی میبدی در گفت وگو با خانه 
ملت در مورد کاهش محدودیت های کرونایی در چند روز اخیر گفت: 
»بازگشایی شتابزده بیشتر مشاغل منجر به شلوغی اماکن عمومی از 
جمله مترو و اتوبوس شده و مسیری که قبلا طی کرده بودیم باز از 
اول تجربه می کنیم، تصمیم دولت مبنی بر کاهش محدودیت ها بدون 
برنامه ریزی و پیش بینی منجر به بازگشت هفته های ناخوشایند گذشته 
می شود.« نماینده مردم تفت و میبد در مجلس افزود: »تصمیماتی 
که با شدت و ضعف از طرف ستاد ملی کرونا در راستای کنترل 
بیماری می گیرند، بدون توجه به زیر ساخت ها و پیش بینی ها برای 

کنترل بیماری است و همه دست به دست هم داده اند تا شاهد شیوع 
دوباره بیماری کرونا در کشور باشیم.« وی ادامه داد: »بهترین اقدام 
و موثرین راه از طرف وزارت بهداشت و دانشگاه علوم پزشکی 
کشور غربالگری و افزایش تست های کرونایی است  تا افراد مبتلا 
شناسایی و تحت درمان قرار بگیرند، تدابیر سختگیرانه که قابلیت 
اعمال همگانی دارند عمومی عملیاتی شود به فرض مثال استفاده 
اجباری همه افراد از ماسک، ممانعت از حضور در تجمعات و افزایش 
وسایل حمل و نقل عمومی و… همگی محیا کردن زیرساخت های 
حداقلی توسط دولت است که می تواند نتایج مثبتی در کنترل بیماری 

کرونا را به همراه داشته باشد.«
بتوانیم  تا  وی تاکید کرد: »باید دغدغه معیشت مردم رفع شود 
معیشت  تازگی طرح  به  کنیم، مجلس  اجرایی  را  محدودیت ها 

خانوار را در شرایط کرونایی تصویب کرد و با اجرایی شدن آن تا 
حدودی مشکلات مردم برطرف می شود، اگر این طرح به مرحله 
عملیاتی شدن برسد؛ نزدیک به ۶۰ میلیون نفر تحت حمایت قرار 
می گیرند علی الخصوص اقشار ضعیف جامعه، نکته بعد تدابیر مربوط 
به بانک ها است، در حال حاضر در شرایطی نیستیم که چک های 
مردم برگشت بخورد و اقساط بانکی آنها در ردیف اعمال قانون 
قرار بگیرد، بانک ها باید به صورت جامع و کامل رعایت حال مردم 
را بکنند، علی الخصوص اقشار ضعیف و اصناف خرد که آسیب 

پذیرترین گروه هستند.« 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس  در پایان خاطر نشان کرد: »در 
مورد حضور کارکنان و کارمندان دولت باید حضور حداقلی رعایت 

شود و تا جایی که شاهد آثار و نتایج اعمال محدودیت ها باشیم.«

میر محمدی، عضو کمیسیون بهداشت:

کاهش محدودیت ها بدون شک خبر از رشد مرگ و میرها می دهد


